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DRUGI SUSRET HOLCIMA S GRAĐANIMA

Razgovor – dobar put za dogovor 
oko rješavanja otvorenih 

problema Holcimovog 
kamenoloma u Šumberu

Predstavnica Zelene Istre  sudjelovala  je 
na  sastanku  građana  Šumbera  s 
predstavnicima Holcimovog kamenoloma, 
Željkom  Horvatom  i  Ivanom  Slavićem, 
održanom 30 svibnja 2009.   Drugi put u 
mjesec dana sastanak je organiziran radi 
rješavanja  problema  koji  nastaju  zbog 
rada  tog  kamenoloma.  Ako  je  razgovor 
početak  za  dogovor,  onda  je  Holcim  u 
Šumberu na dobrom putu, kojim bi i drugi 
vlasnici (preko)brojnih kamenoloma u Istri 
trebali krenuti.

S obzirom da je neposredni povod prvog sastanka bilo snažno miniranje koje je 
zatreslo  Šumber  i  okolicu  i  prouzročilo  štete  na  građevinama,  predstavnik 
Holcima  na  samom  je  početku  sastanka  obavijestio  građane  da  je  u 
međuvremenu obavljeno još jedno miniranje i upitao građane na koji su ga način 
osjetili. Svi su prisutni potvrdili da je to miniranje bilo sasvim u redu, da se nije 
osjetilo, pa je Holcim najavio da će se i sva sljedeća vršiti na isti način. Rekao je 
i  da  su  postavljenja  dva  seizmografa,  ali  izvještaj  o  rezultatima  mjerenja 
miniranja  kasni,  na  što  nisu  mogli  utjecati,  ali  će  ga  građanima  staviti  na 
raspolaganje čim ga i sami prime od angažirane tvrtke. Utvrdio je da je miniranje 
izvedeno na isti način kao i sporni put, što potvrđuje tezu da se prvi puta radilo o 
nepredviđenom prirodnom fenomenu kaverni ispunjenih glinom, što je dovelo do 
neželjenih posljedica. Nastavljajući s izvještajem o učinjenom od prvog sastanka, 
ispričao se što još uvijek nije postavljen sandučić za primjedbe na društvenom 
domu u Šumberu, te obećao da hoće i predložio i dodatnu knjigu primjedbi u 
samom kamenolomu, gdje bi građani mogli upisivati svoje žalbe. Kao i prvi puta, 
građani  izražavaju  svoju  zabrinutost  zbog  sudbine  Velih  stena,  traže  da  se 
sačuvaju i da Holcim kontaktira Javnu ustanovu Natura Histrica radi mišljenja, na 
što Holcim pristaje. Međutim, građani primjećuju da najvažniji dio dogovora nije 
ispunjen,  a  to  je  prezentacija  sadašnjeg  izgleda  kamenoloma  u  odnosu  na 
obuhvat  cijelog  eksploatacijskog  polja  koje  će  se  s  vremenom  otvoriti. 
Predstavnik  kamenoloma objašnjava da mu je teško objasniti  u  kojem će se 
smjeru kamenolom širiti, a predstavnica Zelene Istre, Dušica Radojčić, traži da 
barem u postocima približno utvrde kolika je površina od ukupno predviđene  do 

ZELENI TELEFON (str.4)

U mjesecu svibnju primili 
smo 29 prijava građana 

na Zeleni telefon. 
Od toga: otpad 15, zelenilo 2, 

zrak 2, vode 2, šume 1, 
životinje 1, razno 6.
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danas "otvorena". G. Slavić odgovara da je današnji volumen kamenoloma otprilike 50% od onog što će se u 
budućnosti još raskopati. G. Horvat najavljuje da će se pobrinuti za ortofoto snimak područja na kojemu će se 
vidjeti  današnji  kamenolom s  okolnim  građevinama  i  da  će  na  njemu  ucrtati  buduće  maksimalne  granice 
kamenoloma. Radojčić traži izvještaj o učinjenom u pogledu šteta na građevinama, a g. Slavić objašnjava da je 
obišao sve štete koje su građani na posljednjem sastanku prijavili, ali da ih pregledom nije mogao utvrditi jer se 
radi o šternama. G. Horvat najavljuje da će Holcim angažirati nekog od lokalnih stručnjaka za popravak tih šterni 
na vlastiti račun, s čim su se građani složili. 
Vraćajući se na temu prašine i buke, građani tvrde da, premda su se smanjili, i dalje predstavljaju veliki problem. 
Buka se čuje ponekad, ali prašine je uvijek. Traže od Holcima da pronađe tehničko rješenje kojim bi se ostavila 
sadašnja barijera koja sprječava širenje zvuka prema Lugu, te da razina buke ne prelazi zakonski utvrđene 
granice. G. Horvat  najavljuje skori  početak mjerenja buke. Na pitanje građana o odšteti  za prašinu i  buku, 
odgovara da se Holcim mora pridržavati propisa o graničnim vrijednostima, te da sankcije postoje za kršenje 
zakona. Njima je cilj raditi u okviru dozvola koje imaju, a ne da "truju" susjede i da im za to plaćaju. 
Osim  navedenih  tema,  dogovoren  je  posjet  građana  kamenolomu  na  jesen  i  potvrđen  početak  sanacije 
kamenoloma zelenilom, također na jesen. G. Horvat pojašnjava da, kad je sanacija u pitanju, postoji mogućnost 
da se ona izvede u skladu s namjenom koja će toj površini dati nakon prestanka rada kamenoloma, o čemu se 
moraju izjasniti  građani odnosno općina.  Budući  da je Holcim i  ovog puta potvrdio da nema komercijalnog 
interesa za izgradnjom betonare, koja je ucrtana u prostornom planu na području kamenoloma, te da je prisutni 
načelnik Općine Sv. Nedelja demogoški izjavio da se betonara neće graditi bez suglasnosti građana, građani 
Šumbera najavili su da će tražiti da se mogućnost izgradnje betonare briše iz prostornog plana. Bilo je mnogo 
iznesenih nedoumica i nerazumijevanja u vezi s odredbama prostornog plana općine, no, umjesto da građanima 
odgovara na pitanja s poštovanjem, načenik Općine je, kao i na prvom sastanku, regirao svadljivo i u bahatom 
tonu. Sljedeći sastanak dogovoren je nakon što Holcim pribavi kartu sa snimkom sadašnjeg i budućeg obuhvata 
kamenoloma.

           Dušica Radojčić

U PRAVCU ODGOVORNIJEG TURIZMA

Održana radionica u Splitu u okviru projekta

"Razvoj Programa okolišno odgovornog upravljanja 
malim turističkim objektima u Hrvatskoj"

U okviru projekta  "Razvoj Programa okolišno odgovornog upravljanja malim 
turističkim  objektima  u  Hrvatskoj  "  u  Splitu  smo,  zajedno  s  partnerskom 
udrugom Sunce, od 18. - 20. svibnja 2009. organizirali  radionicu sa svrhom 
razmjene iskustava s drugim akterima koji provode slične projekte u Hrvatskoj, 
definiranja  osnovnih  smjernica  Programa,  kriterija  za  ocjenjivanje  kvalitete 
upravljanja  turističkim  objektima  te  pilot  mjera  koje  će  se  provesti  u  10 
odabranih malih obiteljskih hotela i seoskih turističkih domaćinstava u Splitsko-
dalmatinskoj i Istarskoj županiji tijekom turističke sezone 2009. Zelena Istra i 
Sunce  predstavile  su  vizualni  identitet  Programa,  prijedlog  logotipa/znaka  i 
web  portala.  Sudjelovali  su  predstavnici  Instituta  za  turizam  u  Zagrebu, 
predstavnik UNDP-ovog  projekta COAST, vlasnici malih turističkih objekata iz 

                                                     okolice Splita i predstavnik konzorcija agroturizama Istre "Ruralis". 
                                                    
Na radionici smo također predstavili rezultate istraživanja primjera dobre prakse u Europi i rezultate provedene 
ankete među malim turističkim objektima  o  trenutnoj  situaciji  i  mogućim razinama implementacije  okolišno 
odgovornih mjera, a u suradnji sa Sveučilištem Juraj  Dobrila, Odjel za ekonomiju i turizam Dr. Mijo Mirković u 
Puli. Projekt financira Europska unija kroz PHARE program 2006. 

Milena Radošević
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USPJEŠNA AKCIJA

"Plastično nije fantastično!" u Rovinju

U Rovinju smo 4. svibnja organizirali akciju "Plastično nije 
fantastično!". U suradnji s Komunalnim servisom i Gradom Rovinjom 
podijelili smo 600 platnenih vrećica, a do kraja mjeseca putem 
radionica u vrtićima i školama dodatnih 400. Odaziv građana je bio 
velik te Kontejner za plastiku napunio se plastičnim vrećicama u 
samo sat vremena.  Sudjelovali su i mališani vrtića "Naridola" i 
"Neven" te su izložili svoje radove napravljene od starih plastičnih 
vrećica. 

Ova kampanja je nastala kao odgovor na opće prepoznati problem 
onečišćenja okoliša plastičnim vrećicama i otpadom općenito. Tako 
je  i  borba  protiv  plastičnih  vrećica  simbolična  i  nosi  poruku  da 
trebamo više voditi računa o  zaštiti okoliša.

                   Irena Burba

I NAJMLAĐI ODABIRU PLATNENE VREĆICE

Održane radionice u Parku grada Graza

U sklopu manifestacije "Ako ti je korak lak, skokni do nas u park" u Puli, u 
organizaciji  udruge Čarobnjakov šešir, organizirali  smo dječju radionicu 
oslikavanja  platnenih  vrećica.  Mališani  vrtića  Veli  Vrh  svojim  su 
maštovitim  crtežima  uljepšali  platnene  torbe  kampanje  "Plastično  nije 
fantastično!" te će ih ubuduće koristiti umjesto plastičnih vrećica koje su 
štetne  za  okoliš.  Djeca  su  izložila  i  svoje  plakate  na  temu  otpada. 
Istovremeno su se u parku odigrale i brojne druge radionice i predstave. 
Cilj  ove  manifestacije  je  oživljavanje  Parka  grada  Graza  kao  mjesta 
druženja, zabave i igre za djecu i mlade.

Irena Burba
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Radionice "Lina Boršelina" u pulskim i 
rovinjskim vrtićima

U sklopu projekta "Plastično nije fantastično!" održali smo 10 radionica 
u  pulskim i  rovinjskim vrtićima.  Ispričali  smo  im zanimljivu  priču  o 
spašavanju delfina koji se zaglavio u plastičnoj vrećici u kojoj je glavna 
junakinja Lina Boršelina! Priča je bila poticaj djeci da izrade svoju eko-
slikovnicu u čemu smo im naravno pomogli. Za uložen trud na poklon 
su dobili platnene vrećice kampanje.

Irena Burba

ZELENI TELEFON

Tijekom svibnja primili smo 29 prijava građana na Zeleni telefon i to u sljedećim kategorijama: otpad 15, vode 2, 
zelenilo 2, zrak 2, šume 1, životinje 1 i razno 6.

Uništena lastavičja gnijezda s ptićima

Dana 21. svibnja uznemireni građani prijavili su nam uništavanje 
više  lastavičjih  gnijezda  s  tek  rođenim  ptićima  na  terasi 
hotela Brioni u Puli i to mlazevima vode. Pa tko više ne zna da 
su  lastavice (lat. Hirundo rustica) strogo zaštićena svojta i da ih 
nipošto ne bi smjeli uništavati (prema Zakonu o zaštiti prirode).

Odmah smo reagirali i prijavili slučaj Inspekciji zaštite prirode koja 
nas je obavijestila da će izvšiti inspekcijski nadzor. 

Kontaktirali  smo  i  upravitelja  hotela  Brioni,  gospodina  Ivana 
Tekovića, koji je rekao da nije znao za slučaj, da se očito radi o 
slučajnom propustu te da obećaje da će hitno postupiti i sačuvati 
preostala gnijezda. 

Mi koristimo ovu priliku kako bi upozorili  sve građane da lastavice spadaju u strogo zaštićene svojte prema 
Zakonu o zaštiti prirode (NN 70/05) te je zakonom strogo zabranjeno namjerno ih hvatati, držati i/ili ubijati te 
namjerno oštećivati  njihova gnijezda i  jaja  i  uznemiravati  ih, naročito  u  vrijeme razmnožavanja  i  podizanja 
mladih. Kazne za kršenje ovog zakona sežu od 25.000 kn na više!
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Također želimo još jednom naglasiti da se u periodu od travnja do kraja lipnja ne smiju vršiti nikakvi radovi 
orezivanja zelenila i stabala zbog gnježđenja ptica koje tek krajem lipnja napuštaju svoja gnijezda.

Budimo pažljiviji prema svim živim bićima jer ona često nemaju izbora nego živjeti ili umrijeti zbog odluka koje 
mi donosimo!

Rezultati uzorkovanja mora za sada nisu pokazali prisutnost 
fekalnih bakterija

Putem Zelenog telefona primili smo pritužbe građana na smrad koji dolazi iz blizine septičke jame vile 
koja nije priključena na gradsku kanalizaciju pored kupališta za osobe s invaliditetom na Valkanama u Puli. 
Svake godine, osobito početkom sezone kupanja, građani nas obavještavaju o izlijevanju fekalnih voda na toj 
lokaciji, kao i o mnoštvu komaraca. 

Po našoj prijavi na teren su izašli djelatnici Pula Herculaneae, odjela kanalizacije, koji su ustvrdili da 
tada   nije   bilo   prelijevanja   septičke   jame.   No,   mi   smo   ovaj   slučaj   prijavili   i   županijskom  Zavodu   za   javno 
zdravstvo te smo zatražili uzorkovanje mora na tom mjest. Uzorkovanjem bi se trebalo ustanoviti ima li tamo 
fekalnih bakterija. Budući da to nije standardna lokacija uzorkovanja mora, uzorak se može uzeti samo nakon 
posebnog zahtjeva. 

28. svibnja 2009. dobili smo rezultate prvog ciljanog uzorkovanja prema kojima nisu nađene fekalne 
bakterija.  Iz Zavoda za  javno zdravstvo obavijestili  su nas da  to ne znači  da  izlijevanja nije bilo već  da  je 
moguće da je uzorak uzet prekasno. Stoga smo zamolili građane od kojih smo prijavu prvobitno i primili da nam 
kada dođe do izlijevanja septičke jame što prije jave kako bi mogli pravovremeno obavijestiti Zavod za javno 
zdravstvo.

 Irena Burba

Zelena Istra
Gajeva 3, 52100 Pula

tel./fax. +385 52 506 065
udruga-zelena-istra@pu.t-com.hr

www.zelena-istra.hr
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